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§ 5, 7, 11 

Justerat 17 oktober 2017, justeringen har tillkännagivits genom 

anslag. 

 

 

 

 

Åsa Lindhagen  Andréa Ström 

Ordförande   Vice ordförande 
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Protokoll fört vid socialnämndens 
sammanträde 17 oktober 2017 

Tid: 

Kl. 17:30-18:00 

Plats: 

Konferensrum Storfors, Storforsplan 36 i Farsta 

Närvarande: 

Se sid. 4 i protokollet 

 

 

§ 1-4, 6, 8-10, 12-17 

 

Justerat 23 oktober 2017, justeringen har tillkännagivits genom 

anslag. 

 

 

 

 

Åsa Lindhagen   Andréa Ström 

Ordförande    Vice ordförande 
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Närvarande 

Beslutande  

Ledamöter 

Åsa Lindhagen (MP), ordförande 

Andréa Ström (M), vice ordförande 

Rana Carlstedt (S) 

Mia Sundelin (S) 

Claes Elmgren (S) 

Dan Guillou (MP) 

Alexandra Mattsson Åkerström (V) 

Anna Rantala Bonnier (Fi) 

Johan Brege (M) 

Christina Elffors Sjödin (M) 

Ole-Jörgen Persson (M) 

Isabel Smedberg Palmqvist (L) 

Frida Johansson Metso (L) 

 

Tjänstgörande ersättare 

 

Övriga närvarande 

Ersättare 

Claes Muschkin (S) 

Amne Ali (S) 

Lotten Hammar (S) 

Emil Adén (S) 

Ylva Wahlström Ödmann (MP) 

Jackie Nylander (V) 

Eva Solberg (M) 

Birgitta Thulin (M) 

Inga-Lill Persson (L) 

Claes Nyberg (C) 

Sofia Modigh (KD) 
 
Tjänstemän 

Gillis Hammar, förvaltningschef 

Peter Svensson, administrativ chef 

Jenny Swärd, avdelningschef 

Veronica Wolgast Karlberg, avdelningschef 

Lisa Cadenius, avdelningschef 

Mona Thorin, kommunikationschef 

Cindy Falquet, borgarrådssekreterare 

Samuel Svan, borgarrådssekreterare 

Sigrún Andersdottír, nämndsekreterare 
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§ 1 

Sammanträdets öppnande och godkännande av 

föredragningslista 

 

Ordföranden Åsa Lindhagen (MP) öppnar sammanträdet. Nämnden 

godkänner föredragningslistan. 

 

Ordföranden hälsar socialnämndens nya medlemmar Claes Elmgren 

(S) och Claes Nyberg (C) välkomna.  
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§ 2  

Val av protokolljusterare och tid för justering av protokollet 

 

Ordföranden Åsa Lindhagen (MP) och vice ordföranden  

Andréa Ström (M) får i uppdrag att justera dagens protokoll. 

Protokollet ska justeras fredag 20 oktober. 
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§ 3 

Förvaltningsinformation 

 

Förvaltningen lämnar ingen information under denna punkt. 
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§ 4 

Nämndens frågor till förvaltningen 

 

Ledamoten Christina Elffors Sjödin (M) återkommer till frågan hon 

ställde vid nämndens föregående sammanträde om situationen på 

nämndens boende för ensamkommande barn i Rågsved, bland annat 

kring uppgifter om droganvändning på boendet. Avdelningschef 

Jenny Swärd svarar att det funnits problem på boendet, framför allt 

under våren och sommaren, som hanterats, och att det nu inte ska 

finnas problem med droganvändning och obehöriga besökare på 

boendet. Förvaltningen kommer att undersöka frågan ytterligare och 

återkomma med mer information kring den aktuella situationen på 

boendet. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Socialnämnden 
 Protokoll 
 2017-10-17 
 Sida 9 (18) 

 

 

§ 5 

Legitimation för hälso- och sjukvårdskuratorer 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1-548/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Regeringen gav i maj 2013 Socialstyrelsen i uppdrag att utreda 

behovet av en legitimation för kuratorer inom hälso- och sjukvården 

Regeringen förslår i efterföljande promemoria att legitimation ska 

införas för kuratorer inom hälso- och sjukvården och att yrkestiteln 

ska vara hälso- och sjukvårdskurator. Författningsändringarna 

föreslås träda i kraft den 1 januari 2019. 

 

Syftet med att införa legitimation är främst att öka patientsäkerheten 

genom krav på att hälso- och sjukvårdskuratorer har erforderlig 

lämplighet och kompetens för yrket. I promemorian görs 

bedömningen att det inte finns en alternativ reglering för yrket som 

skulle kunna bidra till en höjning av patientsäkerheten på det sätt 

som eftersträvas.  

 

Förvaltningen ser mycket positivt på förslagets strävan mot ökad 

patientsäkerhet och en specialiserad kompetens men att det finns 

fortsatt behov av utredning. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 14 

september 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 6 

Förstärkt gemensam inköps- och upphandlingsorganisation 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1-560/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden hänvisar till tjänsteutlåtandet som svar på 

remissen. 

2. Socialnämnden överlämnar ärendet till kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 

Stadsledningskontoret anser att staden har goda möjligheter till 

ökad måluppfyllelse genom en mer aktiv och samordnad inköps- 

och upphandlingsverksamhet. Stadsledningskontoret föreslår i 

tjänsteutlåtandet Förstärkt gemensam upphandlings- och 

inköpsorganisation att ett arbetssätt, som är baserat på 

kategoristyrning, införs, då detta ger staden förutsättningar att på ett 

strukturerat sätt omsätta stadens Program för upphandling och inköp 

till praktisk tillämpning. 

 

Socialförvaltningen instämmer i stadsledningskontoret bedömning 

att staden har goda möjligheter till ökad måluppfyllelse genom en 

mer aktiv och samordnad inköps- och upphandlingsverksamhet. 

Förvaltningen anser att det finns en stor potential i den organisation 

och det arbetssätt som stadsledningskontoret föreslår. Förvaltningen 

anser dock att det återstår en del frågor och att det finns risker som 

bör utredas vidare. Bland annat saknar förvaltningen en risk- och 

konsekvensanalys för införandet och svar på frågor kring 

kompetenssäkring och hur den tänkta organisationen ska införlivas i 

stadens befintliga organisation för upphandling och inköp. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 15 

september 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 7 

Nästa steg på vägen mot en mer jämlik hälsa - Förslag för ett 

långsiktigt arbete för en god och jämlik hälsa (SOU 2017:47) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1-570/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Andrea Ström m.fl. (M) lämnar följande särskilda 

uttalande 

 

Alliansen välkomnar kommissionens arbete för jämlik hälsa vars 

uppdrag har varit att föreslå åtgärder som kan bidra till att 

hälsoklyftorna i Sverige minskar. I kommissionens slutbetänkande, 

som vi har tagit del av, presenteras deras önskvärda inriktning på 

politiken, samt mål och åtgärder för att skapa mer jämlika villkor 

och möjligheter, utifrån respektive livsområde.  

 

Vi ställer oss delvis positiva till flertalet av förslagen i rapporten. 

Det handlar exempelvis om att utveckla samverkansformer med 

barns bästa i centrum, såsom familjecentraler och den nationella 

strategin för föräldrastöd. Vi delar även ambitionen att utöka 

hembesöksprogrammet riktat till nyblivna föräldrar, detta måste 

dock noga övervägas i vilken omfattning och genomförbarhet. 

Uppdelning av kostnader mellan stat och kommun måste även 

förtydligas, då det i dagsläget inte finns möjlighet att överlägga 

ytterligare kostnader för socialt ansvar på kommunerna. Samtidigt 

finns det delar i rapporten som vi är djupt kritiska till, då den 

omfattas av en tydlig vänsterorienterad inriktning. Inte minst när det 

gäller förändringar inom socialförsäkringsområdet.    

 

När fler människor arbetar ökar skatteintäkterna och resurser frigörs 

till att fördelas till vår gemensamma välfärd.  Fler i arbete är därför 

den bästa garanten för en trygg skola, vård och omsorg. För ett 

förverkligande av detta krävs en ekonomisk politik och drivkrafter 

som ökar incitamenten att arbeta. Att kunna försörja sig av egen 

kraft, är inte bara en vinst för samhället - utan en inkomst innebär 

både frihet och trygghet för den enskilde. Dessvärre är stora delar 

av kommissionens utredning präglad av en tydlig vänsterpolitik. En 
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sådan inriktning utvecklar istället ett bidragsberoende,  ett fördjupat 

utanförskap och en ökad arbetslöshet.  

 

I utredningen föreslås bland annat att ersättningsnivån i den 

offentliga socialförsäkringen ska återställas för att uppnå jämlika 

livsvillkor. Att återställa ersättningsnivån genom exempelvis höjt 

tak, höjda ersättningsnivåer eller att avveckla taket helt, kommer att 

få motsatt effekt - färre som jobbar, fler bidragstagare och fler som 

står utanför samhället.  Finanspolitiska rådet bedömde exempelvis 

att regeringens höjning av A- kassan kommer att leda till 27 000 

färre jobb. 

 

Socialförsäkringen är idag ett viktigt skyddsnät för att kunna 

försörja sig och trygga sin inkomst vid sjukdom, arbetslöshet eller 

vid föräldraledighet. Samtidigt ska försäkringen vara en 

omställningsförsäkring, för många har det istället blivit en 

permanent försörjning för människor som inte kommer in på 

arbetsmarknad. Självklart ska den som är sjuk kunna erhålla en 

rimlig ersättning, men flera av de arbetssökande som är inskrivna på 

Arbetsförmedlingen har inte rätt till a-kassa och hänvisas därför till 

att ansöka om ekonomiskt bistånd. För människor som är i behov av 

arbete och egen försörjning, krävs en politik som skapar 

förutsättningar för inträde till arbetsmarknaden, inte höjda bidrag 

som ökar risken för långvarigt passivt socialbidragsberoende.  

 

Vidare föreslås att riksnormen i det ekonomiska biståndet ska 

indexeras med en årlig ändring i inkomstindex. Stockholm är idag 

en tudelad stad, det ekonomiska biståndet är dubbelt så högt i 

utsatta stadsdelar jämfört med innerstaden.  Generösa bidragssystem 

kommer inte att hjälpa Stockholms mest utsatta. Det är sänkta 

trösklar till arbetsmarknaden som är lösningen. Att  indexera det 

ekonomiska biståndet skulle innebära att incitamenten att söka 

arbete skulle kraftigt minska och på sikt bli obefintligt.  

 

Människors möjlighet – och skyldighet – att försörja sig genom eget 

arbete är en grundpelare i Alliansen politik. Det ska alltid vara mer 

lönsamt att arbeta än att uppbära offentliga bidrag. Ett jobb är 

gemenskap, trygghet och frihet. Det ger människor en stärkt 

självkänsla och möjlighet att växa. Det vill Alliansen ge alla 

stockholmare chansen till.            

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Sofia Modigh (KD) hänvisar till Moderaternas särskilda 

uttalande. 
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Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat ärendet Nästa steg på vägen mot 

en mer jämlik hälsa - Förslag för ett långsiktigt arbete för en god 

och jämlik hälsa (SOU 2017:47 ). 

 

Kommissionen för jämlik hälsas uppdrag har varit att föreslå 

åtgärder som kan bidra till att hälsoklyftorna i Sverige minskar. I 

kommissionens första delbetänkande (SOU 2016:55) identifierades 

sju centrala livsområden där resursbrister och sårbarheter är särskilt 

avgörande för jämlik hälsa. I slutbetänkandet presenterar 

kommissionen den önskvärda inriktningen på politiken, samt mål 

och åtgärder för att skapa mer jämlika villkor och möjligheter, 

utifrån respektive livsområde.  

 

Förvaltningen ser positivt på de inriktningar och förslag som 

föreslås i syfte att uppnå en god och jämlik hälsa. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 3 

oktober 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 8 

Rapportering av missförhållanden i familjehem 

Svar på skrivelse från Inga-Lill Persson (L) och Stina 

Bengtsson (C) 

Dnr 1.7.2-326/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden hänvisar till detta tjänsteutlåtande som svar 

på skrivelsen. 

 

Ärendet 

Skrivelsen till socialnämnden från Inga-Lill Persson (L) och Stina 

Bengtsson (C) handlar om rapportering av missförhållanden i 

familjehem för barn och unga. Eftersom en lagstadgad 

anmälningsskyldighet enligt lex Sarah inte föreligger för 

familjehemsföräldrar, anser ledamöterna att förvaltningen bör 

utreda hur och under vilka förutsättningar staden kan kräva att 

missförhållanden systematiskt rapporteras in till 

stadsdelsnämnderna, och hur årliga rapporter om missförhållanden 

bör anmälas till socialnämnden.  

 

Förvaltningen anser att det finns tillräckliga och tydliga 

bestämmelser för uppföljning av placerade barn och för hantering 

av eventuella missförhållanden i de enskilda familjehemmen. 

Frågan om ett eventuellt system för inrapportering av 

missförhållanden eller register över olämpliga familjehem är en 

fråga som behöver hanteras på nationell nivå vid Socialstyrelsen 

eller Inspektionen för vård och omsorg, IVO.   

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 4 

augusti 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 9 

Ensamkommande barn som far illa 

Svar på skrivelse från Andréa Ström m.fl. (M) 

Dnr 1.7.2-325/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden hänvisar till detta tjänsteutlåtande som svar 

på skrivelsen. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Andrea Ström m.fl. (M) lämnar följande särskilda 

uttalande 

 

Förvaltningen har redogjort väl för mottagandet av 

ensamkommande barn och hur placeringar sker i olika boenden. Det 

är dock beklagligt att delar av skrivelsens frågor inte besvaras på ett 

tillfredställande sätt. Hur många barn har placerats av stadsdelarna 

utan att ett avtal har tecknats sedan september 2015? Hur stadens 

plan ut framöver för att säkerställa att inga barn som placerats i 

jourhem eller familjehem far illa och att de får den omsorg som de 

behöver? Svaret, att Stockholms stad inte har någon central 

förteckning och saknar förmåga att ta fram uppgifterna över hur 

många barn som har placerats i ett jourhem eller ett familjehem utan 

att ett avtal har tecknats, visar på en icke fungerande verksamhet 

och hur oförberedda majoriteten är och har varit för mottagandet av 

ensamkommande barn.  

 

För att skapa ett rättssäkert mottagande, garantera likvärdighet och 

säkerställa att inget barn placeras i hem som inte följer stadens 

avtal, måste mottagandet centraliseras. I enlighet med detta ska 

ansvaret för mottagandet inte längre ligga på stadsdelarna. Kaoset 

som rådde 2015 får inte upprepas, staden ska vara väl förberedd. 

Skrivelsen visar vilka allvarliga problem staden stod inför, 

dessvärre finns inga svar från majoriteten för lösningar  framåt. 

 

Ärendet 

Skrivelsen redogör för att flera stadsdelar i Stockholm under det 

senaste året har slagit larm om att de inte hinner besöka de jour- och 

familjehem där ensamkommande barn placeras och att de sociala 

delegationerna i staden har tagit del av upprepade exempel på att ett 

stort antal barn far mycket illa. I skrivelsen begärs svar bl.a. på hur 

staden kvalitetssäkrar vården innan avtal träffas och hur 

uppföljningen av avtalen ser ut, hur många barn som sedan 
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september 2015 har placerats utan avtal och hur stadens plan ser ut 

framöver för att säkerställa vårdens kvalitet. 

 

Förvaltningen bedömer att situationen under hösten 2015 och våren 

2016 var extrem. Det  arbete som stadsdelsnämnderna utförde under 

den tiden var extraordinärt och alla ansträngde sig för att alla barn 

och unga primärt skulle få någonstans att bo. De brister som 

skrivelsen lyfter fram bedömer förvaltningen troligt till stor del kan 

kopplas till det omfattande mottagande av ensamkommande barn 

som då ägde rum. I normalfallet bedömer förvaltningen att staden 

har fungerande externa och interna strukturer, arbetssätt och 

pågående förbättringsarbeten som möjliggör en säkerställning av att 

bestämmelser och rutiner följs och som skapar förutsättningar för 

kontinuerligt kvalitativt förbättringsarbete. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 31 juli 

2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 10 

Månadsrapport september 2017 

Dnr 1.3.1-585/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner rapporten. 

2. Socialnämnden godkänner förlängning av avtal avseende 

boende för nyanlända vid Svandammsvägen och 

förvaltningschefen ges i uppdrag att, efter godkännande från 

kommunstyrelsen, teckna avtal med Stockholmshem. 

3. Socialnämnden hemställer till kommunstyrelsen om 

godkännande av fortsatt inhyrning av Svandammsvägen 24. 

 

Ärendet 

Prognosen baseras på utfallet per 30 september samt dialog med 

samtliga chefer om eventuella avvikelser från budget.  

 

Nämndens prognos för helåret visar ett överskott på 10,2 mnkr efter 

begärda tillägg/justeringar och avsättning till resultatfonden. 

Överskottet beror främst på tillfälliga vakanta tjänster inom flera 

verksamhetsområden.  

 

Bedömningen är att av den totala budgeten för nyanlända på 347 

mnkr, kommer nämnden totalt att återredovisa cirka 29 mnkr till 

kommunstyrelsen.  

 

Ärendet innefattar beslutspunkter avseende förlängning av avtal 

avseende boende för nyanlända vid Svandammsvägen.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 4 

oktober 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 11 

Fyllnadsval till tillståndsutskottet och individutskottet  

Dnr 1.2.1-510/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden väljer Claes Muschkin (S) till ny ledamot i 

tillståndsutskottet. 

2. Socialnämnden väljer Lotten Hammar (S) till ny ersättare i 

tillståndsutskottet. 

3. Socialnämnden väljer Claes Nyberg (C) till ny ersättare i 

individutskottet. 

4. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Socialnämnden har tre utskott; tillståndsutskottet, individutskottet 

och organisations- och föreningsutskottet, med vardera fem 

ledamöter och tre ersättare. Nämnden väljer varje år ledamöter – 

inklusive ordförande och vice ordförande – och ersättare till 

utskotten.  

 

Då Daniel Harc (S) avsagt sig sin plats som ledamot i 

socialnämndens tillståndsutskott, och Stina Bengtsson (C) avsagt 

sig sin plats som ersättare i individutskottet behöver nya 

medlemmar väljas till utskotten. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 29 

september 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 12 

Personuppgiftsombud för socialnämnden enligt 

personuppgiftslagen 

Dnr 1.2.1-596/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden utser Eva Sandberg till 

personuppgiftsombud och entledigar Isabelle Vas från 

uppdraget. Förändringen gäller från och med 23 oktober 

2017. 

2. Socialnämnden ger förvaltningen i uppdrag att anmäla 

förändringen till Datainspektionen.  

 

Ärendet 

Den 24 oktober 1998 trädde personuppgiftslagen (PuL) ikraft. 

Lagen ska hindra att den personliga integriteten kränks genom 

behandling av personuppgifter. PuL är teknikoberoende, vilket 

innebär att även manuella behandlingar kan omfattas av lagen. 

Datainspektionen är tillsynsmyndighet och övervakar hur 

personuppgiftsansvariga, i detta fall socialnämnden, tillämpar lagen.  

 

Inom Stockholms stad är varje nämnd personuppgiftsansvarig för de 

register och de behandlingar av personuppgifter som sker inom 

deras verksamheter. Behandling av personuppgifter ska anmälas till 

Datainspektionen om inte ett personuppgiftsombud utses i enlighet 

med 36-40 §§ personuppgiftslagen.   

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 4 

oktober 2017. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 13 

Riktlinjer för budget- och skuldrådgivningen 

Dnr 3.1.1-291/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner förslaget till revidering av 

riktlinjerna för budget- och skuldrådgivning.  

2. Ärendet överlämnas för vidare beslut till 

kommunfullmäktige.  

 

Ärendet 

Gällande riktlinjer för budget- och skuldrådgivningen beslutades av 

kommunfullmäktige 2012-09-24. Socialnämnden fick i uppdrag i 

budget för 2017 att genomföra en revidering av befintliga riktlinjer. 

Revideringen har inneburit att i möjligaste mån ta bort skrivningar 

som redan förekommer i andra dokument, så som Socialstyrelsens 

handböcker och Konsumentverkets stöddokument, och istället göra 

hänvisningar till berörda dokument.  

 

Sedan december 2016 finns nationellt framtagna rekommendationer 

för kommunernas budget- och skuldrådgivning. I revideringen av 

riktlinjerna har relevanta delar av rekommendationerna medtagits. I 

mars 2017 antogs en översyn av stadens budget- och 

skuldrådgivning av socialnämnden. Även här har relevanta 

synpunkter och beslutspunkter inkluderats i revideringen. 

Tjänsteutlåtandet innehåller en kortfattad redogörelse av 

förändringarna. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 17 

oktober 2017. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 14 

Revidering av riktlinjer för handläggning av dödsboärenden 

Dnr 3.1.1-40/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner förslaget till revidering av 

riktlinjerna för handläggning av dödsboärenden.  

2. Socialnämnden föreslår att kommunfullmäktige fastställer 

timtaxan för dödsboförvaltning och åtgärder enligt 

begravningslagen till 1 procent av gällande prisbasbelopp 

plus moms.  

3. Eventuella kommande justeringar av timtaxan beslutas i 

stadens budget.  

4. Ärendet överlämnas till kommunstyrelsen för vidare 

behandling i kommunfullmäktige.  

 

Ärendet 

Gällande riktlinjer för handläggning av dödsboärenden beslutades 

av kommunfullmäktige 2006-09-04. Socialnämnden fick i uppdrag i 

budget för 2017 att genomföra en revidering av befintliga riktlinjer. 

Revideringen har inneburit att i möjligaste mån ta bort skrivningar 

som redan framkommer i andra dokument, så som Socialstyrelsens 

handböcker, och istället göra hänvisningar till berörda dokument.  

 

Tjänsteutlåtandet innehåller en kortfattad redogörelse av 

förändringarna samt ett underlag för höjning av nuvarande taxa för 

dödsboförvaltning. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 17 

oktober 2017. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 15 

Rapportering av ej verkställda beslut enligt lag (1993:387) om 

stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) samt 

Socialtjänstlagen (SoL), kvartal 2, 2017 

Dnr 3.1.1-547/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner stadsdelsnämndernas 

rapportering av ej verkställda gynnande beslut enligt 9 § och 

rapportering enligt 28 f § LSS samt 4 kap 1 § SoL, kvartal 2 

år 2017. 

2. Socialnämnden överlämnar stadsdelsnämndernas och 

socialnämndens (enheten för hemlösa) rapportering av ej 

verkställda gynnande beslut till kommunfullmäktige. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Andréa Ström m.fl. (M) och ledamoten Isabel 

Smedberg Palmqvist m.fl. (L) lämnar följande särskilda uttalande 

 

Enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) 

och socialtjänstlagen (SoL) är kommunerna skyldiga att anmäla alla 

gynnande beslut som inte har verkställts inom tre månader. Det är 

dock oroväckande att det av den senaste rapporteringen framgår att 

antalet ej verkställda beslut har ökat vad gäller beslut enligt LSS.  

Det är framförallt ett stort problem att boende för vuxna inom LSS 

utgör drygt hälften av de ej verkställda besluten. Ledsagarservicen 

har också fördubblats sedan 2016 och på totalen har ej verkställda 

beslut enligt LSS ökat sedan 2016.  

 

När Stockholm växer måste staden dels kunna erbjuda invånare den 

hjälp som de har rätt till, dels kunna tillhandahålla och utveckla 

seniorboenden, trygghetsboenden och LSS-boenden utifrån utbud 

och efterfrågan. Hur majoriteten framöver kommer att lösa 

bostadsfrågan är dessvärre oklart. Vi efterfrågar tydligare direktiv 

och handlingskraft från majoriteten i denna fråga. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättarna Sofia Modigh (KD) och Claes Nyberg (C) hänvisar till 

Moderaternas och Liberalernas särskilda uttalande. 

 

Ärendet 
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Antalet ej verkställda beslut enligt LSS uppgick kvartal 2, 2017 till 

116 stycken, vilket är en ökning med 11 stycken jämfört med 

kvartal 2, 2016. Närmare hälften av de ej verkställda besluten (57 

stycken) avser bostad för vuxna. Det är en minskning med 6 stycken 

jämfört med kvartal 1, 2017.  

 

Antalet ej verkställda beslut enligt SoL uppgick till 43 stycken. Det 

är en ökning med 4 stycken jämfört med kvartal 2, men en 

minskning med 22 stycken jämfört med kvartal 1, 2017. De 

vanligaste formerna av bistånd som ej verkställts är kontaktfamilj 

och permanent bostad.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 14 

september 2017. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 16 

Socialnämnden lägger följande ärenden till handlingarna. 

 

Protokoll från socialnämndens sammanträde 19 september 2017, 

justerat 25 september 2017. 

 

Protokoll från socialnämndens individutskotts sammanträde 22 

september 2017, justerat 6 oktober 2017. 

 

Protokoll från socialnämndens, äldrenämndens och överförmyndar-

nämndens gemensamma råd för funktionshinderfrågor sammanträde 

12 oktober 2017, justerat 16 oktober 2017. 

 

Anmälda delegationsbeslut till socialnämnden 12 september 2017. 

 

Inkomna handlingar till socialnämnden 12 september—2 oktober 

2017. 

 

Protokoll från förvaltningsgruppens sammanträde 11 oktober 2017, 

justerat 16 oktober 2017. 
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§ 17 

Övriga frågor 

 

Inga övriga frågor tas upp. 

 

 

 

Sammanträdet avslutas kl. 18:00 

 

Vid protokollet 

 

 

Sigrún Andersdóttir 


